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25. zasedání Pacientské rady 8. 12. 2022 

 

Přítomní: Anna Arellanesová, Zdeňka Faltýnková, David Janků, Dalibor Ježorek, 

Drahoslava Kolací, Jitka Kolmanová, Jaromír Lán, Renata Marková, Vlastimil Milata, 
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On-line: Václav Krása, Jana Lacinová, Jiřina Landová, Jan Michalík, Jitka Reineltová,  

Za OPP: Kristýna Jánišová 

Za OPP On-line: Pavla Mašková 

Obsah  

Shrnutí mimořádného zasedání Pacientské rady ze dne 22. 11. 2022 

Priority Pacientské rady 

Pracovní skupina pro zdravotně sociální pomezí 

Pracovní skupina pro Celiakii 

Pracovní skupina pro zdravotnické prostředky 

Pracovní skupina pro elektronizaci 

Pracovní skupina pro inovativní léčbu 

Ministerské pracovní skupiny 

Omezené čerpání dotací na granty  

Termíny zasedání PR na rok 2023 

Diskuze 

mailto:mzcr@mzcr.cz
file://///mzsfps03.mzcr.cz/Dokumenty$/Slabak/Local/Local/Local/Local/Local/Local/Local/Local/Local/Local/Microsoft/Windows/Temporary%20Internet%20Files/Content.Word/www.mzcr.cz


 

2 

 

Vlastimil Milata přivítal všechny hosty a představil jim body zasedání konaného 8. 12. 

2022 na Ministerstvu zdravotnictví. 

Shrnutí mimořádného zasedání Pacientské rady ze dne 22. 

11. 2022 

Jitka Reineltová shrnula body mimořádného zasedání: 

o terénní podpora lidí, co potřebují zdravotně sociální pomezí 

o řešení sociálních lůžek a financování 

o podpora v domácí péči 

o potřeba koordinátorů v ORP pro pacienty a pečující, podávání informací 

o propojení dat MZ a MPSV 

 

 

Priority Pacientské rady 

Hlasování o přijetí priorit Pracovní rady 

 

ANO NE Zdržuji se 

20 0 0 
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Priority Pacientské rady byly jednomyslně přijaty. 
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Pracovní skupina pro zdravotně sociální pomezí 

Jitka Reineltová informovala o přijatých prioritách na posledním jednání pracovní  

skupiny, které se konalo 22. 9. 2022. 

Priority jsou: 

o dlouhodobá péče, která bude závislá na jednání mezirezortní skupině a jejího 
vývoje, 

o posudkové lékařství a posuzování příspěvků na péči a invaliditu, 
o valorizace příspěvků na péči, dostupnost zdravotnických prostředků a 

zvláštních kompenzačních pomůcek. 

 
 Valorizace příspěvků by měla být zahrnuta v novele zákona o sociálních službách. 
 

Pracovní skupina pro Celiakii 

Dalibor Ježorek informoval o důležitém tématu, kterým je školní stravování. Vznikla 
pracovní skupina, kterou řídí zmocněnkyně vlády pro lidská práva. V pracovní skupině 

jsou zástupci Ministerstva zdravotnictví, Ministerstva školství, Státního zdravotního 
ústavu a dalších institucí z lékařského prostředí. První jednání pracovní skupiny bylo 

v říjnu tohoto roku a druhé je naplánované na prosinec. Cílem je, aby se následující 
školní rok 2023/2024 rozeběhlo naplno bezlepkové stravování ve školách. 

 
Druhým tématem, které pan Ježorek zmínil, je priorita pracovní skupiny pro Celiakii, 

která se jmenuje finanční kompenzace zvýšených nákladů na dietní stravování . V tuto 
chvíli je celiakie jediné onemocnění, které nemá žádnou podporu ze zdravotního 

pojištění. Veškeré podklady budou Pacientské radě rozeslány. 
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Pracovní skupina pro zdravotnické prostředky 

Zdeňka Faltýnková předkládala na Komisi 13. 11. 2022 Návrh na novou úhradovou 

skupinu 12 "Antidekubitní sedací podložky na zakázku", s návrhem byla všeobecná 

shoda. 30. 11. 2022 proběhla další schůzka s VZP a SZP k upřesnění indikačního 

omezení a k výši úhrady. V druhé polovině února bude zasedat znovu komise, kde bude 

více informací. 

Václav Krása: má informace okolo inflačního koeficientu, který by měl být navýšen. Zdá 

se, že bude založena skupina odborníků, která připraví legislativní úpravu. Co je velice 

příznivě přijímáno mezi pojišťovnami, je snížení DPH u zdravotnických prostředků. 

Evropská Unie vydala novou směrnici, která umožňuje až nulovou sazbu u 

zdravotnických prostředků. Až bude mít pan Krása vypracovaný konkrétní návrh, tak 

požádá Pacientskou radu o pomoc. 

 

Pracovní skupina pro elektronizaci 

Vlastimil Milata informoval o dvou akcích, které na toto téma proběhly. Elektronizace se 

prolíná všemi pracovními skupinami. Z praxe, co se nás týká bezprostředně, je, že 

elektronický poukaz na zdravotnické prostředky nebo diagnostické prostředky , jako 

například proužky do glukometru pro diabetiky, umí již psát lékaři. Bohužel tento systém 

nefunguje ještě všude. Prosím o sběr informací od pacientů, kde již lékaři bez problému 

elektronicky předepisují zdravotnické prostředky a kde ne.  
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Pracovní skupina pro inovativní léčbu 

Simona Zábranská informovala o pracovní skupině pro inovativní léčbu, která bude 

pokračovat v práci, ale po odhlasování již pod novým názvem Pracovní skupina pro 

dostupnost péče a úhrady. „Přejmenování pracovní skupiny je z důvodu, že se chceme 

začít zabývat dostupností péče (lékařů) v krajích, zda je poskytovaná péče kvalitní, zda 

jsou splňovány standardy a zda jsou všude nastaveny. Dále, aby byl snadnější přístup 

k inovacím, aby byli hodnoceny systémem HTA i v jiných oblastech, nejen u léků.“ 

Anička Arellanesová: „Zjistili jsme, že jsme v pracovní skupině pro inovativní léčbu 

splnili všechny naše cíle. A proto chceme tuto pracovní skupinu přeformovat a zaměřit se 

na další a rozsáhlejší problematiky“. 

 

Hlasování o přejmenování Pracovní skupiny pro inovativní léčbu na Pracovní skupinu 

pro dostupnost péče a úhrad. 

ANO NE Zdržuji se 

20 0 0 

 

Návrh o přejmenování pracovní skupiny byl odhlasován jednomyslně. 

 

 

Co se děje v ministerských pracovních skupinách? 

Šárka Slavíková – upozornila na nefungující Pracovní skupinu pro implementaci 

národního onkologického programu. Poslední schůzka byla před létem za mizivé účasti. 

Vlastimil Milata – prosí Šárku Slavíkovou o vypracovaní výzvy o nefunkčnosti této 

pracovní skupiny.  
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Omezené čerpání dotací na granty 

Vlastimil Milata: Vyhlášené dotační tituly, které byly určeny na vzdělávání, jsou pro 

mnohé z nás za zpřísnění a doplnění podmínek ze strany ministerstva nesplnitelné. 

Nevíme, zda formálně projdou a postoupí do druhého kola.  

Rádi bychom vyvolali diskusi s ministerstvem zdravotnictví v termínu dostatečně 

dlouhém, než se začnou vypisovat nové dotace pro rok 2024 (leden-březen?). Abychom 

mohli jednat o tom co se připravuje a jaké je struktura, aby se nestalo, že pacienti budou 

od dotace předem odříznuti. Podmínky byli zpřísněné, zvyšuje se nárok na administraci 

státních dotací, což by mělo být opačně. 

Toto je úvaha pracovní skupiny pro systémové financování, která čeká až se sejde 

mezirezortní pracovní skupina pro financování, aby se mohly tyto aktivity rozjet. 

 

Václav Krása: toto je ale problém všech dotačních titulů, nejen Ministerstva 

zdravotnictví.  Určitě budu v této věci rád nápomocen. Systém pracuje na každém 

ministerstvu stejně. V září předložíte projekty a peníze dostanete až v červnu. Problém 

je, že v zásadách vlády se jasně říká, že do 30. března musí být vyplaceny první splátky 

všech dotací. Žádné ministerstvo toto nedodržuje. Takže žádné ministerstvo nedodržuje 

požadavky své vlády.  

Šárka Slavíková: důležité je také to, že poslední dobou se na ministerstvu zkrátil model, 

kdy pacient se zkušeností mohl edukovat. Bohužel tyto přínosné a cenné přednášky 

nejsou hrazeny z dotací. Většina dotačních titulů je vypsaná na velké zdravotnické 

zařízení. 
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Termíny zasedání PR na rok 2023 

Ze zaslaného dotazníku byli vybrány termíny zasedání Pacientské rady na rok 2023 a to: 

 

Úterý 31. ledna 2023  

Středa 19. dubna 2023 

Úterý 5. září 2023 

Středa 6. prosince 2023 

 

Zasedání Pacientské rady bude na Ministerstvu zdravotnictví od 15:00.  

 

Diskuse 

 

Šárka Slavíková: informovala, že již není možné podat žádost o invalidní důchod. 

Jediné možné řešení je napsat email vedoucí důchodového oddělení dané okresní 

správy zabezpečení pro udělení mimořádného termínu pro osobu s žádostí o invalidní 

důchod.   

David Janků: dnes byl ve vládním systému zveřejněn plán legislativních prací vlády na 

rok 2023. Jsou tam termíny, kdy se bude vládě předkládat zákon o ochraně veřejného 

zdraví, zákon o zdravotnických prostředcích, zákon o zdravotních službách.  

Vlastimil Milata poprosil Davida Janků o zaslání plánu legislativních prací Kristýně 

Jánišové, která tento plán rozešle celé Pacientské radě. 

Pak již následovalo poděkování všem zúčastněným členům, přání zdraví do nového roku 

a přesun na vánoční setkání s pacientskými organizacemi, které se tento rok konalo také 

na Ministerstvu zdravotnictví. 

 


